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Przewodnicząca Rady Miasta Tychy

lNTERPELACJA RADNEGO

Szanowna Pani Przewodnicząca,

Zwracam się z prośbą o intensyfikację działań w zakresie ochrony ptaków przed kolizjamize szklanymi i lustrzanymi

obiektami.

Bardzo wąski zakres widzenia przestrzennego (nakładające się pole widzenia obydwojga oczu) w połączeniu

z szybkoŚcią lotu, powoduje, że szyba, za którą widać przestrzeń lub taka, która odbijając światło daje obraz nieba,

jest bardzo niebezpieczną pułapką dlB ptaków. Ptaki nie widzą w niej przeszkody i uderzają z pełną prędkością,

która nawet dla małych ptaków może wynosić kilkadziesiąt kilometrów na godzinę, w efekcie czego pono$zą śmierć

na miejscu.

Cały schemat tego niebezpiecznego zjawiska dla plaków w miastach opisuje praca ,,Kolizje ptaków

z transparentnymi powierzchniami * kompandium wiedzy" pod redakcją Ewy Zyśk-Gorczyńskiej (doktor nauk

biologicznych) , Romualda Mikuska (otnitolog. Pracownik naukowy PN Gór Stołowych) i Hanny Sztwieńni (doktor

nauk biologicznych). Publikacja do§tępna pod linkiem: https://szklanepulapki.pl/sklep/

Mając na względzie powyźsze zwracam się z prośbą o zabezpieczenie powierzchni szyb w budynkach

użyteczności publicznej, w pierwszej kolejności tam gdzie dochodzi do kolizji ptaków z szybami. Szczególnej uwagi

wymagają także przeszklone przystanki. Zdaję sobie §prawę że wiaty przystankowe są zarządzane przez

Górnośląsko-Zagłębiowską Metropolię i Zarząd Transpońu Metropolitalnego (ZTM), dlatego jeśli to moźliwe

zwracam się z prośbą o przedstawienie niniejszej interpelacji do GZM i ZTM (Tychy jest gminą członkowską GZM),

w celu zaproponowania ujęcia powyższej instytucji w proponowanym zadaniu.

Ze swojej slrony będę prowadzić akcje uświadamiające mieszkańców o przeciwdziałaniu kolizji ptaków

z powierzchniami transparentnymi, dlatego zwracam się do Prezydenta Miasta z prośbą o dołączenie do tych

działań, lak aby całe zadanie było kompleksowe, W przypadku wyrażenia zgody na powyższe proszę o dołączenie

mojej os<iby do zespołu roboczego jako przedstawiciela społecznego.

Ze swojej strony oferuję pełne zaangaźowanie przy pomocy jak również spotkania z ornitologami iosobami które

zajmują się tym tematem na co dzień. Temat ochrony siedlisk ptaków jest bliski zarówno mi ale także licznym

mieszkańcom któlzy także proszą mnie o interwencję w przedmiotowej sprawie,

\N zalączeniu przed kładam wizua l izację za bez pieczo n iowych powierzch n i.

1|§trn*a

http://bip.umtychy.pl/index.php?action=PobierzPlik&id=492332

Data wygenerowania dokumentu: 2024-07-18 3:03:48



Powered by TCPDF (www.tcpdf.org)

Załącznik nr 1 do interpe|acji z dnia 6 września 2O21r.

FuHDAcJA
§zKLAN§puŁAPKl

2l§tron; M

http://bip.umtychy.pl/index.php?action=PobierzPlik&id=492332

Data wygenerowania dokumentu: 2024-07-18 3:03:48

http://www.tcpdf.org

